



No. 38
N^o

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

MAY 16, 1975
LE 16 MAI 1975

C
O
M
M
U
N
I
Q
U
É

CANADA'S ELECTION TO THE
COMMISSION ON HUMAN RIGHTS

ÉLECTION DU CANADA À LA
COMMISSION DES DROITS DE L'HOMME

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today that Canada had been elected to the United Nations Commission on Human Rights. Elections to the Commission were held during the fifty-eighth Session of the Economic and Social Council which took place in New York, April 8 - May 8, 1975.

The Commission on Human Rights, which is the principal body of the United Nations responsible for Human Rights, was created in 1947 and immediately undertook the drafting of a Universal Declaration of Human Rights which was solemnly adopted and proclaimed by the General Assembly the following year.

The Commission is, among other things, responsible for the development of an important set of international instruments, declarations or conventions, in particular the two Covenants on Human Rights and the International Convention on the Elimination of all Forms of Racial Discrimination.

The next session of the Commission will be held in Geneva next February. Canada served a term on the Commission on Human Rights once before from 1963 to 1965.

* * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Allan J. MacEachen, annonce aujourd'hui l'élection du Canada à la Commission des Droits de l'homme des Nations Unies. Les élections à la Commission ont eu lieu lors de la cinquante-huitième session du Conseil économique et social des Nations Unies qui se déroulait à New York du 8 avril au 8 mai.

Principal organe responsable de la protection des droits de l'homme, dans le cadre des Nations Unies, la Commission des Droits de l'homme fut créée en 1947 et entreprit immédiatement la rédaction d'une Déclaration universelle des Droits de l'homme qui fut solennellement adoptée et proclamée par l'Assemblée générale, l'année suivante.

La Commission est, entre autres choses, à l'origine d'un nombre important d'instruments internationaux, déclarations ou conventions, tels les deux Pactes internationaux relatifs aux droits de l'homme et la Convention internationale sur l'élimination de toutes les formes de discrimination raciale.

La prochaine session de la Commission se tiendra à Genève en février 1976. Le Canada avait, auparavant, rempli un mandat à la Commission des Droits de l'homme, de 1963 à 1965.